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Nr.: Fractie: Vraag: Antwoord: 

1 VVD Om grootschalige Duurzame Energieopwekking in overeenstemming 
met de Parijsakkoorden te houden is lokale borging van het beleid een 
must. Draagvlak bij de Voerendaalse bevolking en lokaal 
eigenaarschap van de duurzame energieopwekking zijn hiertoe 
randvoorwaarden. Hoe gaat het college hierop toezien bij de 
vergunningverlening? 
 

Om een project goed te kunnen invullen zal de gemeente met de 
ontwikkelende partij een anterieure overeenkomst afsluiten. Hierin 
worden onder meer geregeld hoe de ontwikkeling landschappelijk 
wordt ingepast, hoe vorm wordt gegeven aan het maatschappelijk 
profijtbeginsel en hoe burgerparticipatie plaatsvindt. De ontwikkelaar 
dient dus in dit proces met de lokale bewoners goede afspraken te 
maken want deze maken deel uit van de overeenkomst. 
 
Deze beleidsregels vormen een kader om tot meer duurzame energie 
te komen. Elke project is maatwerk en zal veel inzet en creativiteit van 
ontwikkelaars vragen. Mocht het resultaat onvoldoende zijn in de ogen 
van de gemeente dan staat het haar vrij om geen medewerking te 
verlenen. Dit is namelijk geen verplichting. Het laatste woord in deze 
heeft de gemeenteraad. 
 
 

2 VVD De opbrengsten van lokale duurzame energieopwekking moeten bij 
voorkeur lokaal blijven. Hoe gaat het college er bij de 
vergunningverlening hierop toezien? Worden er aanvullende 
eisen geformuleerd om te borgen dat de opbrengsten lokaal 
blijven? Zo neen, waarom niet? 
 

Als onderdeel van de bovengenoemde anterieure overeenkomst zal 
de ontwikkelende partij moeten overleggen welke afspraken zij met de 
lokale burgers heeft gemaakt.  
Zoals gezegd: als dit in de ogen van de gemeente onvoldoende is dan 
gaat de ontwikkeling niet door.  

3 VVD Bij de beantwoording van vragen c, d, e, en f van zienswijze 2 en 3 is 
het college weinig sturend in de mate van opleggen van voorwaarden 
om te bereiken dat er lokale geldstromen ontstaan. Waarom stelt het 
college niet aan de voorkant dat alleen lokale initiatieven kunnen 
meedingen naar een concessie? 
 

B en w is van mening dat er wel degelijk gestuurd wordt ten aanzien 
van onder andere het maatschappelijk profijt. Daarin voorziet de 
genoemde overeenkomst waar de raad het laatste woord over heeft.  
 
We willen wel nog een keer benadrukken dat het een feit is dat we het 
met zijn alle eens zijn dat er duurzamer energie moet worden 
opgewekt maar dat we aan het begin van het proces staan. In 
Voerendaal is geen partij die al ervaring heeft opgedaan met het 
realiseren van dergelijke projecten. De gemeente Voerendaal wil 
daarom de deur voor andere partijen niet dichtdoen. Die andere 
partijen zullen dus wel heel nadrukkelijk moeten uitleggen waarom 
overleg met de lokale bewoners en partijen niet tot het gewenste 
resultaat heeft geleid. 
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Daarnaast is vanuit juridisch oogpunt twijfelachtig of een bepaling mag 
worden opgenomen waarin alleen lokale coöperatief eigendom is 
toegestaan. Verschillende partijen hebben zich hierover gebogen ook 
vanuit de RES. De conclusie daar is dat dit niet mag. 

3 VVD De VVD vindt betrokkenheid van de bewoners van Voerendaal bij de 
aanstaande Energietransitie van uiterst belang. Het Klimaatakkoord 
geeft vrij heldere richtlijnen waar het gaat om participatie, draagvlak. 
Uit de ingediende zienswijzen maken wij op dat bewoners dit 
onderkennen en 50% lokaal eigendom nastreven. Effectieve 
participatie zou een enorme boost zijn in het gemeentelijk streven van 
klimaat-neutraliteit in 2040. 
 
Dat bewoners willen mee doen en berokken willen worden was ook al 
duidelijk tijdens de gemeentelijke presentatie aan de 4 tafels in de 
Borenburg in 2019. 
Unaniem werd toen de voorkeur gegeven aan 50% lokaal eigendom. 
Naast bescherming van natuur, landbouw en landschap. 
De ingediende zienswijzen maken duidelijk dat het ter visie gelegde 
beleid op dit punt versterkt zou moeten worden. 
Wij lezen in het voorliggende raadsvoorstel, dat op het punt van 
participatie het ter visie gelegde beleid is aangepast. 
Wij zouden graag een toelichting willen op het denkkader waar het 
gaat om participatie. 
 
- Gaan we in Voerendaal in principe voor 50% lokaal eigendom? 
 
- Hoe wordt de energie coöperatie betrokken in het realiseren van 
dit voornemen 
 
- Gaat u de energie coöperatie steunen en zo ja op welke manier 
 
- Als er 30ha zonneweide wordt aangelegd gaat het om een 
investeringsvolume van zo’n 20 miljoen. Bij een 
bewonersparticipatie van 50% zullen bewoners een bedrag van 1 
miljoen bij elkaar moeten brengen aan eigen vermogen (1000 
bewoners maal €1000). Op welke wijze zal promotie gemaakt 
worden voor participatie. Welke bevorderende of ondersteunende 

B en w willen nogmaals benadrukken dat zij het belangrijk vinden dat 
de te realiseren zonneweiden ook lokaal goed verankerd zijn en dat 
omwonenden ook maatschappelijk en financieel mee kunnen 
profiteren van deze ontwikkeling. Daarom is in de regels ook 
opgenomen dat er gestreefd wordt naar tenminste 50% coöperatief 
bezit. De situatie kan zich echter om verschillende redenen voor doen, 
dat er te weinig deelname is vanuit de lokale omgeving. In die situatie 
vinden wij het belangrijk dat duurzame opwekking van energie toch 
bevorderd wordt. Vandaar dat wij vasthouden aan het begrip streven. 
 
De ontwikkelende partij zal met de bestaande coöperatie hierover 
afspraken moeten maken. Dit gebeurt nu ook al. Eén van de 
initiatiefnemers geeft aan dat zij met de Omslag in overleg is. Hierbij 
wil de coöperatie de Omslag ook afspraken maken voor het geval zij 
de 50% niet haalt en maar bv. 20% lokale deelneming. 
 
Door in de onderhandeling met de ontwikkelaar in het kader van de 
genoemde anterieure overeenkomst, hier nadrukkelijk op te letten, 
steunt en eist de gemeente zoveel mogelijk lokaal eigendom. 
 
Het kan ook zijn dat er voor een project een aparte coöperatie wordt 
opgericht. Dat is aan de ontwikkelaar. Zolang er maar recht wordt 
gedaan aan de vastgelegde uitgangspunten. 
 
De gehanteerde rekenuitkomst laten wij voor uw rekening. Principieel 
gaat de gemeente geen subsidies/garanties geven aan financiële 
deelnemingen. De gemeente is hier facilitair in. Wel zal zij uiteraard 
elk project op de gemeentelijke communicatiekanalen onder de 
aandacht brengen en promoten. 
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taak ziet u hier voor de gemeente. Is een gemeentegarantie voor 
het bewonersdeel bij voorbeeld bespreekbaar? 
 
- Op welke wijze wordt de raad actueel geïnformeerd. Denkt u bij 
voorbeeld aan het instellen een aparte begeleidingscommissie uit 
de raad? 
 
- Is er afstemming geweest over het aansluiten op station 
Schoonbron met bij voorbeeld de gemeenten in het Heuvelland. In 
hoeverre worden de gemeenten in het Heuvelland beperkt in hun 
ambities. 
 
- We zijn ons bewust van de opgave, maar kijken ook naar de 
zonneladder. De nota gaat over grootschalige opwekking, maar 
vele kleintjes maken ook groot. Is er (regionaal) beleid in 
ontwikkeling voor de promotie van zonnepanelen op woningen en 
bedrijfsdaken? Het lijkt erop dat het zonnepanelproject van 
Parkstad zijn langste tijd heeft gehad. 
 

Elke ontwikkeling wordt voorafgegaan door een overeenkomst tussen 
initiatiefnemer en gemeenten. De lokale bevolking is nadrukkelijk 
betrokken bij deze overeenkomst. Elke overeenkomst wordt 
voorgelegd aan de raad. Deze heeft het laatste woord. Dit is dan ook 
het moment om beleid eventueel bij te stellen. 
 
Het is correct dat het verdeelstation in Schoonbron als aansluiting voor 
het Heuvelland fungeert. Op dit moment is er nog ruimte en geven de 
initiatiefnemers aan dat zij ruimte bij Enexis hebben gereserveerd. Dit 
is ook één van de eisen die de gemeente vooraf aan een 
vergunningverlening stelt om te voorkomen dat er aan een niet 
realistisch initiatief wordt gewerkt. 
 
De zonneladder gaat uit van groot- en kleinschalige energieopwekking 
naast elkaar. Voor de laatste is nog steeds het Zonnepanelenproject 
van Parkstad van toepassing. Indien daar verandering in komt laten 
wij u dat weten. 
 
Voor bedrijven is er een landelijke subsidieregeling. 

4 CDA Zoeklocaties. Er is een grens van 30 ha. Hoeveel ha is het totaal 
zoeklocaties? We schrikken van het aantal potentiële zonneweides. 
Door het initiatief aan exploitanten over te laten kan de spreiding in de 
gemeente niet optimaal zijn. 
 

Alle zoeklocaties bij elkaar hebben een oppervlakte van ongeveer 215 
hectare.  
 
De opdracht aan het Landschapsbureau was om in kaart te brengen 
waar zonneweiden op een verantwoorde wijze in het landschap 
zouden kunnen gerealiseerd.  
 
Het feit dat er een maximum van 30 hectare is en de verplichting dat 
er tevens met de lokale bevolking moet worden overlegd en 
afgestemd, zal naar verwachting leiden tot een acceptabele 
verspreiding van de zonneweiden. 

5 CDA De locatie in Kunrade neemt wel erg veel plek in. Bijna het hele gebied 
tussen bebouwing en autoweg wordt geschikt bevonden? 
Er is nog maar zo’n klein stukje groen aan die kant van Voerendaal. 
 

Het klopt dat dit een grote locatie is. Deze leent zich er ook voor. Dat 
wil niet zeggen dat deze helemaal wordt vol gelegd met panelen. Met 
een goed landschapsplan waar een goede verkaveling is voorzien en 
met een ruime groene aankleding, zal ten opzichte van de huidige 
situatie ook sprake kunnen zijn van landschappelijke winst.  

6 CDA Inpassing in het landschap is lastig, als de panelen in de zon moeten 
liggen. Zien wandelaars straks een blinkend stuk veld? 
 

Dat is niet het geval. Ten eerste heeft de studie van het 
Landschapsbureau juist die locatie aangewezen waar dit niet of 
minder het geval is. Dus bijvoorbeeld niet in de helling gelegen.  
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Ten tweede zal het vereiste landschappelijk inrichtingsplan ook zien 
op de beleving en inpassing van het project. Hiermee kan het voor 
komen dat mensen straks niet eens in de gaten hebben dat ze langs 
een zonneweide lopen. 

7 CDA We begrijpen de noodzaak van de energietransitie. We zien 
zonneweides als landschapsvervuiling in ons mooie Heuvelland. Zijn er 
echt niet meer mogelijkheden in de eerste twee trappen van de 
zonneladder? 
 

Het is niet het een of het ander. Het is en en. Zonnepanelen op daken 
van woningen en bedrijven is ook absoluut nodig, alleen daarmee 
redden we niet alleen. Dus er moet naast kleinschalige ook naar 
grootschalige opwekking van energie gekeken worden.  
Daarnaast zal er gekeken moeten worden naar zonne-energie, 
windenergie en andere bronnen zoals restwarmte.  

8 CDA Is overwogen om bedrijven te stimuleren via een subsidie om de daken 
van hun panden meer te gebruiken? 
 

Voor bedrijven is er een landelijke subsidieregeling. Bij bedrijven 
komen we andere problemen tegen dan bij particuliere woningen. De 
haalbaarheid bij bedrijven wordt bepaald door: de relatie 
vastgoedeigenaar – huurder, constructie bestaand vastgoed, 
verzekeringseisen en eisen bank aan financiering. Dit maakt dat het 
voor bestaande bedrijfsgebouwen niet altijd even makkelijk is om 
zonnepanelen aan te leggen. 

9 CDA Is voor lopen wel zo gunstig? Straks hebben we alles vol gelegd voor 
25 jaar en blijken er andere mogelijkheden te zijn, zoals kernenergie 
en waterstof? 
 

Bij dit soort ontwikkelingen lonken altijd nieuwe technieken aan de 
horizon (gelukkig). In de praktijk kan er niet altijd gewacht worden tot 
deze technieken gereed zijn voor commercieel gebruik. 
Zowel ten aanzien van kernenergie als waterstof blijkt dat de 
ontwikkeling van de benodigde techniek danwel het 
bestuurlijk/juridisch traject vele jaren duurt. Beide energiebronnen 
worden de komende tien jaar niet voorzien als een beschikbare 
energiebron. 

10 CDA Voor sommige mensen in onze gemeente is het aantrekkelijk om land 
dat niet gebruikt wordt voor landbouw om te exploiteren als 
zonneweide. We zijn bezorgd over deze commerciële belangen. 
 

Voor zonneweiden komen alleen gronden binnen de zoekgebieden in 
aanmerking met een maximum van 30 hectare. Zoals gezegd zal er bij 
elke ontwikkeling een anterieure overeenkomst worden gesloten. 
Deze moet een goede uitvoering veilig stellen. 

11 CDA 50% van de opbrengst vloeit terug naar de gemeente. 50% voor de 
exploitant. Na de gebruiksperiode moeten de zonnepanelen verwijderd 
worden. Draait de exploitant hiervoor op? 
Is er al een plan hoe al deze panelen duurzaam geruimd worden? Of 
creëren we een probleem voor de toekomst? 
 

Uitgangspunt is dat na maximaal 25 jaar de zonnepanelen worden 
verwijderd. We gaan ervan uit dat er dan andere alternatieven voor 
duurzame energieopwekking zijn ontwikkeld. 
 
Over de oplevering van de gronden worden in de eerdergenoemde 
anterieure overeenkomst afspraken gemaakt. Het is niet de bedoeling 
dat de landschappelijke inpassing dan verwijderd wordt. Die is na 25 
jaar waardevol geworden.  
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Voor de concrete oplevering van de gronden zal in de overeenkomst 
een opleveringsplan vereist zijn. Het proces zal enigszins analoog zijn 
aan de opleveringsplannen bij ontgrondingen. 
 
 

12 CDA Waarom doen we alleen zaken met Zonnewijzer en niet met andere 
partijen zoals Enexis of Essent? Laten we daardoor niet kansen 
liggen? 
 

Ten aanzien van de infrastructuur doen we zaken met de wettelijk 
aangewezen partijen. 

13 OdC (Nadere uitwerking…) Het POVI (provinciaal omgevings visie) ontwerp 
is nog niet vastgesteld in de provincie dit vind pas in april plaats. Hoe 
verhoudt zich dit tot het RAK en nadere uitwerking gemeente. Moet 
niet eerst iets zijn vastgesteld voordat erna kan worden gehandeld? 
Het beleid zou nog kunnen wijzigen via moties en amendementen. 
 

Klopt, het Povi moet nog worden vastgesteld. Voerendaal wilde 
oorspronkelijk in 2019 dit beleid vaststellen maar heeft dit opgeschort 
vanwege strijdig provinciaal beleid. Diezelfde provincie heeft in het 
ontwerp Povi wel weer ruimte geschapen voor het nu voorliggende 
RAK. B en w hebben geoordeeld dat gezien de vertraging, de 
gemeentelijke ambitie en de afspraken in Parkstad, dit beleid toch aan 
de raad voor te leggen.  
 
Indien het Povi gewijzigd wordt vastgesteld dan zullen we deze 
wijzigingen bestuderen en indien nodig extra actie ondernemen. 

14 OdC Zijn wij de laatste van parkstad die dit palet op de agenda heeft staan? 
 

Dat klopt. Volgens de oorspronkelijke planning was het de bedoeling 
eind 2019 dit beleid aan de raad ter vaststelling voor te leggen. Met 
ingang van 26 september 2019 heeft RAK en de Nadere Uitwerking 
Gemeente Voerendaal gedurende 6 weken ter inzage gelegen. Op 22 
oktober 2019 is er een thema-avond hierover geweest. Op dezelfde 
dag heeft de provincie Limburg interim-beleid bekend gemaakt in de 
vorm van een Zonneladder. Dit beleid heeft tot veel onduidelijkheid 
geleid. Onduidelijkheid of er überhaupt zonneweiden in het heuvelland 
waren toegestaan en onduidelijkheid over de volgordelijkheid, eerst 
daken dan landbouwgronden? Als gevolg van deze onduidelijkheid 
heeft het college van burgemeester en wethouders op 26 november 
2019 besloten om de besluitvorming omtrent het RAK en de Nadere 
Uitwerking, uit te stellen.  
 
Provincie Limburg heeft in september 2020 het ontwerp POVI ter 
inzage gelegd. Hierin is er meer ruimte gekomen voor de ontwikkeling 
van zonneweiden.  
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Het college van b en w heeft op 13 oktober 2020 mede naar 
aanleiding van het bovenstaande besloten om de inspraakprocedure 
opnieuw op te starten voor het RAK en de Nadere uitwerking 
gemeente Voerendaal. Uw raad is hier bij brief over geïnformeerd. 

15 OdC Wat is het Resultaat palet 3.0? 
 

Zoals alle beleid zal ook het beleid op het gebied van duurzaamheid 
geëvalueerd moeten worden en waar nodig geactualiseerd worden. 
Palet 3.0 zal dit jaar geëvalueerd worden waarna het proces zal 
worden opgestart om te komen tot een Palet 3.1 voor de periode 2022 
- 2026. 

16 OdC Hoe gaan de gemeentes om met de verschillen tussen de Rak’s? 
 

De basis van het RAK is voor alle Parkstad gemeenten vrijwel 
gelijkluidend, dus een uniform beleid is daarmee gewaarborgd. De 
verschillen worden vastgelegd in een nader uitwerking. Dit is 
maatwerk naar aanleiding van specifieke gemeentelijke 
omstandigheden. Dit werkt niet verstorend ten aanzien van het 
algemene beleid. 

17 OdC (Nadere uitwerking…) NLZL? Handvat NLZL geen bijlage? 
 

Het Handvat NLZL maakt geen deel uit van de bijlage. 

18 OdC (Nadere uitwerking…) Geen overleg om extra stations te plaatsen of 
anders de stroomverdeling in te regelen? 
 

De provincie en de Limburgse gemeente zijn in gesprek met Enexis 
om de infrastructuur en capaciteit te verbeteren. 

19 OdC Wie wordt eigenaar van de grond onder de weiden? Belasting? 
 

Wie eigenaar van de grond wordt is een zaak tussen de huidige 
grondeigenaar en de toekomstige ontwikkelaar. Zolang het 
gemeentelijk beleid goed wordt uitgevoerd, is dat voor de gemeente 
niet relevant. 

20 OdC Is er een vaste grondprijs voor alle projecten die nog gerealiseerd 
moeten worden? 
 

De gemeente is hier geen partij in dus daar kunnen wij geen antwoord 
op geven. 

21 OdC Daken eerst, hoe meer op daken hoe minder op weiden! Kan toch 
parallel? 
 

Dat klopt. De provincie Limburg heeft aangegeven dat de zonneladder 
niet volgordelijk moet worden toegepast maar dat de verschillende 
treden naast elkaar ontwikkeld kunnen worden. 

22 OdC RES wordt benoemd maar is nog niet geaccordeerd door de raad! 
 

Dat klopt. In april is de volgende bijpraatsessie voor de raad gepland 
en de planning is om in juni de definitieve versie van het RES ZL aan 
de raad voor te leggen. 

23 OdC Op welke manier worden aanvragen voor kleine windmolens 
behandeld binnen Voerendaal. Welk beleid wordt er gehanteerd?  Ik 
zou iets in de rak hierover opnemen! 
 

In de praktijk blijkt dat kleine windmolens in het buitengebied te weinig 
energie produceren waardoor zij financieel niet aantrekkelijk zijn om te 
ontwikkelen. Kleine windmolens bij particulieren is meestal in de 
bewoonde omgeving en daar zorgen ze voor te veel geluidsoverlast. 
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Het enkele initiatief dat hierover binnenkomt wordt (onder andere) 
getoetst aan milieuregelgeving en dus wel in behandeling genomen. 

24 OdC Tenminste 50% participatie is goed, het streven zou ook kunnen zijn 
om richting de 100% te gaan.  Waarom geen vermelding hierover? 
 

We willen wel nog een keer benadrukken dat het een feit is dat we het 
met alle eens zijn dat er duurzamer energie moet worden opgewekt 
maar dat we aan het begin van het proces staan. In Voerendaal is 
geen partij die al ervaring heeft opgedaan met het realiseren van 
dergelijke projecten. De gemeente Voerendaal wil daarom de deur 
voor andere partijen niet dichtdoen. Die andere partijen zullen dus wel 
heel nadrukkelijk moeten uitleggen waarom overleg met de lokale 
bewoners en partijen niet tot het gewenste resultaat heeft geleid. 

25 OdC Wat als zonneweiden zijn gerealiseerd en na 30 jaar niks opbrengen 
dat proces valt dat hier ook onder? 
 

Uitgangspunt is dat na maximaal 25 jaar de zonnepanelen worden 
verwijderd. We gaan ervan uit dat er dan andere alternatieven voor 
duurzame energieopwekking zijn ontwikkeld. 
 
Over de oplevering van de gronden worden in de eerdergenoemde 
anterieure overeenkomst afspraken gemaakt. Het is niet de bedoeling 
dat de landschappelijke inpassing dan verwijderd wordt. Die is na 25 
jaar waardevol geworden.  
Voor de concrete oplevering van de gronden zal in de overeenkomst 
een opleveringsplan vereist zijn. Het proces zal enigszins analoog zijn 
aan de opleveringsplannen bij ontgrondingen. 

28 OdC Voor hoelang blijft deze versie van het RAK met bijlagen geldig? Na 
welke periode volgt er een evaluatie of aanpassing? 
 

Elke ontwikkeling wordt voorafgegaan door een overeenkomst tussen 
initiatiefnemer en gemeenten. De lokale bevolking is nadrukkelijk 
betrokken bij deze overeenkomst. Elke overeenkomst wordt 
voorgelegd aan de raad. Deze heeft het laatste woord. Dit is dan ook 
het moment om beleid eventueel bij te stellen. 

29 OdC Hoelang blijven de 25 locaties bestaan voor eventueel toekomstige 
zonneweiden? 
 

Deze blijven bestaan zolang de gemeenteraad dit gewenst vindt. In de 
praktijk is het maximum van 30 hectare te ontwikkelen zonneweiden 
bepalend. Op het moment dat dit bereikt is, kunnen  de over gebleven 
zoeklocaties niet ontwikkeld. 

30 DV Argumenten (laatste gedachtestreepje) 
De initiatiefneemster staat open voor de participatie van 
burgercoöperaties. 
Vraag: bij de projecten worden bewoners betrokken bij realisatie 
door financiële bijdrage. Deze zullen beheerd en op enig moment 
verzilverd worden. 
In hoeverre is de gemeente betrokken bij dit traject 
(toezichthouder / deelnemer) want hier gaat heel veel geld in om? 

De gemeente is bij elk project betrokken als vergunningverlener. 
Voorafgaand aan de vergunning aanvraag zal er tussen de 
initiatiefnemer en de gemeente een anterieure overeenkomst moeten 
worden gesloten. 
 
Hierin zal conform beleid recht gedaan moeten worden aan onder 
meer het maatschappelijk profijtbeginsel en burgerparticipatie.  
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 Is dit onvoldoende geregeld dan komt er geen overeenkomst. Deze 
overeenkomst is nodig om een vergunning te kunnen verlenen.  
 
De raad heeft het laatste woord over de overeenkomst en de 
vergunningverlening. 

31 DV Kanttekeningen 
De gemeente Voerendaal loopt in Zui- Limburg voorop voor wat betreft 
de zoektocht naar verantwoorde mogelijkheden voor duurzame 
opwekking van energie in het buitengebied”.  
Vragen: 
A)  Zijn wij als Voerendaal niet bang om het wiel uit te vinden?  
B)  Tegen welke risico’s lopen we aan, als we geen 
sparringpartner hebben?  
C)  In hoeverre is het noodzakelijk dat we hierbij vooroplopen, en 
niet samen optrekken met de andere, eventueel vergelijkbare 
gemeenten? 
 

Alle gemeenten in Nederland staan voor dezelfde uitdagingen. We 
kijken naar wat in het land wordt ontwikkeld. Daarnaast werken we 
binnen de regio Zuid-Limburg en meer specifiek binnen Parkstad, 
samen aan het RES en RAK. Dit is een waardevol platform voor 
kennisdeling. 
 
Daarnaast is ook de energie coöperatie De Omslag betrokken bij de 
ontwikkeling van beleid in de gemeente Voerendaal. Dus ja, we lopen 
voorop in Zuid Limburg maar doen dat niet helemaal alleen. 

32 DV Aanleiding (3e alinea) 
Hier wordt gesproken over een verdeelstation van Enexis. 
De nabijheid van een verdeelstation maakt een gebied daarom erg 
aantrekkelijk voor de ontwikkeling van grootschalige energieopwekking 
Vragen: 
A) Mooie plannen maar hoe strookt dat met de capaciteit van het   
leiding netwerk (TENNET). Is het niet zo dat hier nu al knelpunten 
zijn ontstaan en naar de nabije toekomst groter zullen worden. 
Uitbreiding van het netwerk kan wel 10 jaar in beslag nemen. 
B) Naast opwekking is er ook nog mogelijkheid van opslag 
(lokaal) als buffer van overschotten. Hoe denkt de 
portefeuillehouder hierover? 
 

Het is correct dat het verdeelstation in Schoonbron als aansluiting voor 
het Heuvelland fungeert. Op dit moment is er nog ruimte en geven de 
initiatiefnemers aan dat zij ruimte bij Enexis hebben gereserveerd. Dit 
is ook één van de eisen die de gemeente vooraf aan een 
vergunningverlening stelt om te voorkomen dat er aan een niet 
realistisch initiatief wordt gewerkt. 
 
Op dit moment is opslag technisch en financieel niet goed haalbaar 
maar zodra dit wel het geval is zullen we de mogelijkheden bekijken. 

33 DV Algemeen bij Nadere uitwerking RAK gemeente Voerendaal: geen 
paginanummering 
 

Dat is correct. Dit zal bij het vastgestelde exemplaar hersteld worden. 

34 DV Tijdelijkheid  
De tijdelijkheid wordt vastgesteld op maximaal 25 jaar. Na maximaal 
25 jaar dient het gebruikte oppervlak weer in zijn oorspronkelijke staat 
te zijn hersteld of in een vooraf goedgekeurde staat te zijn gebracht. 
Vragen: 

Uitgangspunt is dat na maximaal 25 jaar de zonnepanelen worden 
verwijderd. We gaan ervan uit dat er dan andere alternatieven voor 
duurzame energieopwekking zijn ontwikkeld. 
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1. Wat wordt er dan gedaan met de zonnepanelen die er liggen?  
2. Als bij vraag 1 het antwoord is dat het terrein wordt geruimd, 
hoe komen we dan steeds tot geschikte locaties?  
3. Hoe kunnen we blijven voldoen aan de doestellingen als er 
slechts beperkt geschikte locaties zijn voor zonnevelden? 
 

Over de oplevering van de gronden worden in de eerdergenoemde 
anterieure overeenkomst afspraken gemaakt. Het is niet de bedoeling 
dat de landschappelijke inpassing dan verwijderd wordt. Die is na 25 
jaar waardevol geworden.  
Voor de concrete oplevering van de gronden zal in de overeenkomst 
een opleveringsplan vereist zijn. Het proces zal enigszins analoog zijn 
aan de opleveringsplannen bij ontgrondingen. 
 
 

35 VA Raadsvoorstel pagina 4de gedachtestreepje: “Kader voor de 
samenwerking tussen de acht Parkgemeenten”. 
Vraag: Moet dit niet zeven Parkstadgemeenten zijn? 
 

Dat is correct. Dit is abusievelijk blijven staan. Hier moet zeven 
gemeenten worden gelezen. 

36 VA Met de vaststelling van de beleidsregel, zijn geen kosten gemoeid. 
Vraag: Hoe hoog zijn de kosten bij de uitvoering van bovengenoemd 
beleidsregel, of hoe hoog is de inzet van de ambtelijke uren?  
 

Voerendaal heeft de keuze gemaakt om geen tijd te schrijven. Dit 
wordt binnen de reguliere taak weg gezet. 

37 VA De kernboodschap van PALET is, om in 2040 te komen tot, 
energieneutraal.  
Vraag: Is er inmiddels, voor de uitvoering, een stappenplan? 
 

Er is een regionaaluitvoeringsprogramma Palet 3.0 vastgesteld voor 
de periode 2016 – 2020.Het huidige jaar 2021 is een tussenjaar 
waarin het programma wordt geëvalueerd. Vervolgens zal er een 
geactualiseerd uitvoeringsprogramma voor de periode 2022 – 2026 
worden vastgesteld. 
 

38 VA Kaderstellend beleid: Parkstad Limburg Energie Transitie 
(PALET). 
Een belangrijk onderwerp hierin is, dat initiatiefnemers samen met de 
omgeving, projecten, landschappelijk verantwoord inpassen. 
Vraag: Is er ook gezocht naar alternatieven, dan alleen maar 
landschappelijke projecten of zonnepanelen op daken van 
huiseigenaren? Denk hierbij aan bedrijfsterreinen of zonnepanelen 
langs autowegen. 
 

Binnen Palet worden de diverse mogelijkheden bekeken. We spreken 
dan over zon, wind en warmte. Wind is voor Voerendaal een moeilijke 
optie vanwege de beperkte mogelijkheden. Warmte wordt onderzocht 
en uitgewerkt in de Visie Warmte. De meest kansrijke mogelijkheid 
voor duurzame energieopwekking voor Voerendaal is zon. 
Kleinschalig wordt dit bevordert door het Zonnepanelenproject en 
grootschalig door het beleid dat nu voor ligt. 

39 VA Bureau Verbeek. 
Kunt u een afschrift laten toekomen van hun opdracht? 
 

De opdracht aan het bureau Verbeek is in te zien bij de griffier. 

40 VA Algemene vraag: 
Is er onderzocht, wat zonneweiden/parken, doen met de natuur en het 
bodemleven? Denk hierbij aan de insecten, vogels en ander dieren. 

Er is in Nederland al een en ander aan onderzoek op dit vlak verricht. 
Bij het landschaps- en inrichtingsplan zal hier per project nader  op 
worden ingegaan. 
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41 VA Parkstad Limburg Energie Transitie (PALET), versie 9 januari 2019 
Pag. 2, laatste alinea: 
Parkstad-gemeenten kunnen individueel besluiten om de bouwstenen 
van het regionaal afwegingskader op lokaal niveau aan te vullen, zij 
het in nauwe afstemming …. 
Wordt hierdoor de autonomiteit van de gemeente ingeperkt? Wie 
besluit uiteindelijk? 
 

Zowel Palet als het regionaal afwegingskader zijn allemaal aan de 
gemeenteraad van Voerendaal ter besluitvorming voorgelegd. Dus dat 
zijn ‘Voerendaalse’ besluiten. Daarnaast hebben de 
parkstadgemeenten voor wat betreft de onderwerpen van de 
Parkstadagenda gedeeltelijk bevoegdheden aan Parkstad 
overgedragen. 

42 VA Bouwsteen 1: Regionaal Afwegingskader Windenergie (pagina 5) 
Punt 8: Wie in concreto kiest (besluit) voor een project bij 
gelijkwaardige concurrerende projecten. 
 

Om een goede vergelijking te kunnen maken, zal elk project helemaal 
moeten worden uitgewerkt. Zonder garantie dat het project tot 
uitvoering wordt gebracht zal geen enkele partij dat vanwege de 
kosten gaan doen. Mede daarom stelt het college voor om projecten 
op volgorde van binnenkomst te behandelen waarbij elk project aan de 
gestelde eisen moet voldoen. 
 

43 VA Toelichting: randvoorwaarde nr. 3, pagina 6, punt f 
Kunnen omwonenden een plan blokkeren, ook als dit aansluit op een 
bestaande rij of cluster van windmolens? 
 

Deze situatie doet zich in Voerendaal niet voor. 

44 VA Notities zonneweides Voerendaal (bureau Verbeek) 
Beleidsregels Nadere Uitwerking RAK, laatste alinea (geen 
paginanummering) 
Er wordt weliswaar gesproken over een maximum aan de grootte van 
6 hectare, maar waarom wordt er mede vanwege o.a. rendement niet 
gesproken over een minimumgrootte? 
 

Er is gekeken welke locatie landschappelijk verantwoord zijn. Hierbij 
speelt de omvang van een project uiteraard een rol. Het is aan de 
ontwikkelaar om het rendement te bepalen en naar aanleiding daarvan 
zijn of haar keuzes te maken. 

45 VA De gemeente wil grootschalige windmolens niet volledig uitsluiten. 
Een dergelijke formulering is niet smart. Wat willen we beleidsmatig? 
Welke criteria hanteren we? 
 

Grote windmolens zijn vanuit het oogpunt van duurzame 
energieopwekking aantrekkelijk. Eén windmolen van circa 200 meter 
staat gelijk aan ongeveer 9 hectare zonneweiden. Windmolens 
worden echter uitgesloten in het Nationaal Landschap Zuid-Limburg. 
Daarnaast zijn door strenge milieuregels zoals bijvoorbeeld geluid en 
slagschaduw binnen Voerendaal nauwelijks locaties te vinden. Indien 
regelgeving verandert worden de kansen voor windmolens groter. Dit 
staat los van de maatschappelijke discussie over de wenselijkheid van 
windmolens. 
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46 VA Reikwijdte nadere Uitwerking RAK Gemeente Voerendaal, 
voorlaatste alinea: 
Er wordt over de vele variëteiten gesproken van kleinschalige 
windmolens. Het is inderdaad vrijwel onmogelijk om beleidsregels per 
hoogte vast te stellen. 
Is het college het met ons eens dat derhalve, maar ook vanwege het 
landschappelijk belang en rendement van kleinschalige windmolens, er 
feitelijk geen kleinschalige windmolens zouden moeten komen? 
 

In de praktijk blijkt dat kleine windmolens in het buitengebied te weinig 
energie produceren waardoor zij financieel niet aantrekkelijk zijn om te 
ontwikkelen. Kleine windmolens bij particulieren staan meestal in de 
bewoonde omgeving en daar veroorzaken ze te veel geluidsoverlast. 
Het enkele initiatief dat hierover binnenkomt wordt (onder andere) 
getoetst aan milieuregelgeving en dus wel in behandeling genomen. 

    

 


